
Zápisnica
zo  zasadnutia  Komisie vzdelávania, kultúry, mládeže a športu Mestského zastupiteľstva 

v Rožňave dňa 11.4.2018

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Zasadnutie  komisie   otvoril  predseda  Mgr.  Árpád  Laco,  privítal  všetkých  prítomných 
a oboznámil ich s programom zasadnutia. V programe do bodu č. 9 – rôzne zaradil dodatočne 
predložený materiál.  Všetci  prítomní členovia komisie   súhlasili  s navrhnutým programom 
rokovania komisie a jednomyseľne ho schválili. 

Číslo hlasovania: 1.  
Bod rokovania:    Schválenie programu rokovania 
Číslo uznesenia:   -
Členovia komisie hlasovali: 6

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za za za - za za za - -

k     bodu č. 1  
Štatút mesta Rožňava – návrh na zmeny a doplnenie

Mgr.  Halyák - Štatút  mesta  Rožňava je  základným normatívno-právnym a  organizačným 
predpisom  mesta  a má  povahu  všeobecne  záväzného  nariadenia. Dňa  1.  apríla  2018 
nadobudla účinnosť pomerne rozsiahla novela zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. 
Priniesla relevantné zmeny, ktoré sú súčasťou predloženého materiálu.

Číslo hlasovania: 2.  
Bod rokovania:    Štatút mesta Rožňava- návrh na zmeny a doplnenie
Číslo uznesenia:   01/04/2018
Členovia komisie hlasovali:  6

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za za za - za za za - -

Uznesenie č. 01/04/2018 – komisia školstva odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Rožňave 
zmeny a doplnenie Štatútu mesta Rožňava podľa predloženého návrhu.



k     bodu č. 2  
VZN o     ochrane verejného poriadku – návrh na zmeny a doplnenie  
Mgr. Halyák -  podľa údajov Úradu verejného zdravotníctva SR viac než polovica fajčiarov 
na Slovensku sú ľudia  vo veku od 15 do 29 rokov. Na základných školách fajčí viac ako 9% 
žiakov a na stredných školách okolo 24 %. Na Slovensku zomiera ročne na následky fajčenia 
približne 11-tisíc ľudí. Podľa § 7 ods. 3 zákona č. 377/2004 Z. z. o ochrane nefajčiarov a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov obec môže všeobecne 
záväzným  nariadením  obmedziť  alebo  zakázať  fajčenie  aj  na  iných  verejne  prístupných 
miestach než na tých,  ktoré sú výslovne uvedené v citovanom zákone. Okolie základných 
a stredných škôl je sústavne znečisťované cigaretovými ohorkami. Na základe uvedeného ako 
aj  na  základe  podnetov  riaditeľov  niektorých  škôl  a ďalších  občanov  navrhujeme rozšíriť 
zoznam miest, na ktorých je zakázané fajčiť, aj o okolie areálov základných a stredných škôl.
Mgr. Laco – úrad registruje pripomienky a ponosy na pouličného harmonikára, ktorý údajne 
svojim hraním obťažuje podnikateľov nachádzajúcich sa v jeho blízkosti. 
Mgr. Bischof – legislatíva nezakazuje pouličné hranie na akomkoľvek hudobnom nástroji, ani 
mesto nemôže zakázať, bolo by to porušovanie ľudských práv a základných slobôd, niekto to 
môže považovať zas za turistickú atrakciu. V iných mestách a štátoch je bežné vidieť na ulici 
pouličných hráčov. 
Mgr. Novotná – koše na exkrementy  pravidelne nevyprázdňujú, sú v dezolátnom stave, alebo 
chýbajú  na  mnohých  miestach.  Je  nutné  tento  nedostatok  odstrániť,  inak  strácajú  svoje 
opodstatnenie. 
Mgr. Bischof – fajčenie v blízkosti škôl je problém. Keďže VZN platí pre všetkých občanov - 
je nevykonateľné a to z dôvodu, že v blízkosti  škôl resp. školského areálu sú aj  súkromné 
resp.  verejné  priestranstvá – chodníky,  parky a tým pádom ktokoľvek prechádzajúci  musí 
zhasnúť cigaretu. Dáva návrh na doplnenie VZN § 5 o bod 6, aby  okruhy na areáloch škôl 
boli  označené  tabuľou s upozornením o zákaze  fajčenia,  aby občania  boli  o tomto  zákaze 
dostatočne informovaní. 

Číslo hlasovania: 3.  
Bod rokovania:  VZN o ochrane verejného poriadku – návrh na zmeny a doplnenie
Číslo uznesenia:   02/04/2018
Členovia komisie hlasovali: 7

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za za za - za za za za -

Uznesenie č. 02/04/2018 – komisia školstva odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Rožňave 
schváliť zmeny a doplnenie VZN o ochrane verejného poriadku podľa predloženého návrhu 



a doplniť VZN v § 5 o bod 6: Okruhy uvedené v písmene l) a m) sú označené upozornením na 
zákaz fajčenia umiestneným na areáloch škôl. 

k     bodu č. 3  
VZN o     organizácií miestneho referenda – návrh na zmeny  

Mgr.  Halyák  -      dňa  1.  apríla  2018  nadobudla  účinnosť  novela  zákona  č.  369/1990  Zb. 
o obecnom zriadení, ktorá okrem iného priniesla aj malé zmeny týkajúce sa organizovania 
miestneho  referenda.  Ide  o zavedenie  jednotného  pojmu  „webové  sídlo  obce“  (namiesto 
doteraz používaných výrazov „webová“ alebo „internetová stránka obce“) a zmenu týkajúcu 
sa spôsobov vyhlásenia výsledkov miestneho referenda. Ďalej navrhujeme zosúladiť § 2 ods. 
2  VZN  s  novelou  zákona  č.  180/2014  Z.  z.  o podmienkach  výkonu  volebného  práva 
a o zmene a  doplnení  niektorých zákonov v znení  neskorších  predpisov,  v zmysle  ktorého 
jedinou  prekážkou  výkonu  práva  hlasovať  v miestnom  referende  je  zákonom  ustanovené 
obmedzenie  osobnej  slobody  z  dôvodov  ochrany  verejného  zdravia.  Podľa  §  4  ods.  5 
citovaného  zákona  obec  vo  veciach  územnej  samosprávy  ustanoví  všeobecne  záväzným 
nariadením aj podrobnosti o organizácii miestneho referenda.

Číslo hlasovania: 4.  
Bod rokovania:    VZN o organizácií miestneho referenda – návrh na zmeny
Číslo uznesenia:   03/04/2018
Členovia komisie hlasovali:  7

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za
za za - za za za za -

Uznesenie č. 03/04/2018 – komisia školstva odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Rožňave 
schváliť zmeny VZN o organizácií miestneho referenda podľa predloženého návrhu.

k     bodu č. 4  
určenie počtu poslancov vo VO 1  a     VO 2  

JUDr.  Jakobejová  – Mestské  zastupiteľstvo  v Rožňave  uznesením  č.  106/2017  zo  dňa 
29.06.2017 schválilo zvýšenie počtu poslancov z 13 na 17 pre volebné obdobie 2018 – 2022 
so  zachovaním  počtu  volebných  obvodov  2  a uznesením č.  107/2017  zo  dňa  29.06.2017 
neschválilo  žiadnu z predložených  alternatív  počtu poslancov vo VO1 a VO2.   Pri  určení 
počtu poslancov vo volebnom obvode sa vychádza zo zásady, aby sa volebné obvody a počty 
poslancov  určili  tak,  aby  každému  poslaneckému  mandátu  zodpovedal  približne  rovnaký 
počet  obyvateľov  s trvalým  pobytom  vo  volebnom  obvode.  Z uvedeného  dôvodu  počet 



poslancov v jednotlivých volebných obvodoch je určený v zákonom stanovenej lehote pred 
voľbami do orgánov samosprávy obcí podľa aktuálneho počtu obyvateľov. Nakoľko je VO1 
rozlohou  väčší  ako  VO2,  predkladám  určenie  poslancov  v jednotlivých  VO  v dvoch 
alternatívach, podľa počtu obyvateľov k 20.03.2018 18061, a to nasledovne:

Počet obyvateľov na 1 poslanca     18061/17=1062

alt. 1
VO 1................................................ 9982 obyv. / 9 poslancov ....................1109
VO 2................................................ 8079 obyv./  8 poslancov ....................1010
alt. 2
VO 1 .................................................... 9982 obyv./ 10  poslancov ........................   998
VO 2 .................................................... 8079 obyv./   7 poslancov ......................... 1154

Číslo hlasovania: 5.   
Bod rokovania: Určenie počtu poslancov vo VO 1 a VO 2
Číslo uznesenia:   04/04/2018
Členovia komisie hlasovali:  6

Alternatíva 1
1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za za - - za za za za -

Číslo hlasovania: 6.  
Bod rokovania: Určenie počtu poslancov vo VO 1 a VO 2
Číslo uznesenia:   04/04/2018
Členovia komisie hlasovali:  6

Alternatíva 2
1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

proti proti - - proti proti proti proti -

Uznesenie č. 04/04/2018 – komisia školstva odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Rožňave 
schváliť alternatívu 1 :  vo VO 1  = 9 poslancov a VO 2 = 8 poslancov. 

k     bodu č. 5  
Návrh na schválenie pracovnej náplne Komisie cestovného ruchu a     regionálnej politiky,   
Komisie sociálnej, zdravotnej a     bytovej, Komisie ochrany verejného poriadku, Komisie   



vzdelávania,  kultúry,  mládeže  a     športu  a     Komisie  výstavby,  územného  plánovania,   
životného prostredia a     miestnych komunikácií MZ v Rožňave  

JUDr. Jakobejová –    v súlade s ustanovením § 15 ods. 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení,  v platnom  znení,  zloženie  a úlohy  komisií  vymedzuje  obecné  zastupiteľstvo. 
Mestským zastupiteľstvom ma schválenú  pracovnú náplň  komisia  finančná,  ostatné  i keď 
majú vypracovanú náplň, resp. štatút, je potrebné zaradiť na schválenie do MZ. 
Mgr. Laco – navrhuje v komisii vzdelávania upraviť bod 3 znením: Komisia schvaľuje texty 
zosumarizovaných zápisov za jednotlivé ročné obdobia do Kroniky mesta Rožňava.
Mgr. Novotná – navrhuje doplniť v  bode 1 písmene a) skonkretizovať otázky života v meste 
a v bode b) zameniť slovo dozerá  na oboznamuje sa a pripomienkuje...

Číslo hlasovania: 7.  
Bod rokovania:  Návrh na schválenie pracovnej náplne Komisie cestovného ruchu a regionálnej politiky, 

Komisie sociálnej, zdravotnej a bytovej, Komisie ochrany verejného poriadku, Komisie 
vzdelávania,  kultúry,  mládeže  a športu  a Komisie  výstavby,  územného  plánovania, 
životného prostredia a miestnych komunikácií MZ v Rožňave

Číslo uznesenia:   05/04/2018
Členovia komisie hlasovali: 6

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za
za - - za za za za -

Uznesenie č. 05/04/2018 – komisia školstva odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Rožňave 
schváliť:

4. Náplň  práce  Komisie  vzdelávania,  kultúry,  mládeže  a  športu  MZ  v Rožňave 
s navrhnutými zmenami v textoch, a to:
1. a/ vypracúva  návrhy,  podnety  a stanoviská  na  riešenie  najdôležitejších  otázok 

života  v meste  v oblasti  vzdelávania,  kultúry,  mládeže  a športu  a predkladá  ich 
mestskému zastupiteľstvu, ktorý je povinný sa nimi zaoberať a o výsledku komisiu 
informovať. 
b/ kontroluje spôsob realizácie uznesení mestského zastupiteľstva, oboznamuje sa 
a pripomienkuje  na  hospodárenie  s majetkom  mesta  zvereným  do  správy  škôl, 
školských zariadení a kultúrnych organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta.

3 Komisia schvaľuje texty zosumarizovaných zápisov za jednotlivé ročné obdobia 
do Kroniky mesta Rožňava. 

k     bodu č. 6  
Monitorovacia  správa  o     plnení  Akčného  rozvoja  mesta  Rožňava  a     plnení  cieľov   
Programu rozvoja mesta Rožňava za obdobie 2015 - 2017



Ing.  Jánošíková  – Akčný  plán  rozvoja  mesta  Rožňava  2015  –  2017  (ďalej  len  AP)  je 
krátkodobým  rozvojovým  dokumentom  spracovaným  v  súlade  s  3  ročným  programovým 
rozpočtovaním samosprávy mesta. Je tak nástrojom na riadenie a usmerňovanie plnenia cieľov 
a opatrení platného Programu rozvoja mesta Rožňava (PRM) na roky 2015 – 2020 (2022). 
Akčný  plán  podlieha  procesom  monitoringu  a aktualizácie  podľa  navrhovaného 
implementačného  mechanizmu  stratégie  a celého  rozvojového  dokumentu.  Z tohto  dôvodu 
predkladáme monitorovaciu správu o plnení Akčného plánu rozvoja mesta Rožňava a plnení 
cieľov Programu rozvoja mesta Rožňava za obdobie 2015 – 2017 vrátane plnenia Komunitného 
plánu sociálnych služieb. Monitorovacia správa tvorí prílohu  dôvodovej správy.
Mgr.  Banďošová  – na  základe  požiadaviek  rodičov  a učiteľov  MŠ  žiada  v akčnom  pláne 
v opatreniach ponechať bod 7.3.2.

Číslo hlasovania: 7.  
Bod rokovania: Monitorovacia správa o plnení Akčného plánu rozvoja mesta Rožňava a plnení 

cieľov Programu rozvoja mesta Rožňava za obdobie 2015 - 2017
Číslo uznesenia:   06/04/2018
Členovia komisie hlasovali: 6

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
Lucia

za
za - - za za za za -

Uznesenie č. 06/04/2018 – komisia školstva odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Rožňave:
1. Súhlasiť s vypracovaným  monitoringom  o plnení  Akčného  plánu  rozvoja  mesta 

Rožňava a plnení
2. Schváliť  Monitorovaciu správu o plnení Akčného plánu rozvoja mesta Rožňava a o 

plnení  Programu rozvoja mesta  Rožňava za obdobie 2015 – 2017, vrátane plnenia 
Komunitného plánu sociálnych služieb ako súčasti Programu rozvoja mesta Rožňava s 
tým,  že v opatreniach sa nevypustí úloha 7.3.2

k     bodu č. 7  
Prerozdelenie  finančných  prostriedkov  z     rozpočtu  mesta  Rožňava  v     roku  2018  pre   
športové kluby, kultúrne, mládežnícke, spoločenské a     sociálne organizácie a     združenia   
pri školách

Mgr.  Laco –  mesto  Rožňava  v rámci  svojich  možností  každoročne poskytuje  športovým 
klubom a spoločenským organizáciám z rozpočtu mesta Rožňava na rozvoj športu a kultúry 
finančnú dotáciu schválenú mestským zastupiteľstvom. Na rok 2018 MZ uznesením č. 8/2018 
zo  dňa  22.2.2018  schválilo  finančnú  čiastku  vo  výške   60  tis.  €.  V zmysle  VZN 
o podmienkach poskytovania dotácie z rozpočtu mesta Rožňava je vyčlenená  5% rezerva zo 
schválenej sumy, ktorá činí v tomto prípade 3 000 €. 



Ing. Lörinc – v došlých projektov sú dve žiadosti  od futbalového klubu – čo je v rozpore 
s VZN, jedna je na činnosť a druhá žiadosť nemá spolufinancovanie a je zameraná na opravu 
a údržbu areálu futbalového ihriska, čo je tiež v rozpore s VZN. Keďže žiadosť je podaná 
v zmysle uznesenia MZ, a finančné prostriedky predtým na túto údržbu dostávali TS, nemôže 
byť predsa dotácia poskytnutá z dotácií pre športové kluby a organizácie, ktoré svoje žiadosti 
predložili  na  činnosť  alebo  projekt.  V rozpočte  mesta  je  schválených  60 tis.  €  pre  kluby 
a organizácie a týmto by vlastne tieto subjekty boli ukrátené o výšku 20 tis.. 
Mgr. Banďošová, Mgr. Novotná – stotožňujú sa s vyjadrením p. Lörinca a vyhlásili že nebudú 
za  prerozdelenie  finančných  prostriedkov  za  týchto  okolností  hlasovať.  Vypracovali  sme 
a schválili nové VZN o dotáciách, našou povinnosťou je dodržiavať jeho kritériá, inak stráca 
svoje  opodstatnenie.  MZ  schválilo  pre  kluby  a organizácie  60  tis.,  mesto  nech  poskytne 
finančné prostriedky na opravu a údržbu futbalových ihrísk  z inej položky. 

Keďže prítomných členov na komisii počas prerokúvania tohto bodu je 6, z toho 2 členovia 
odmietajú hlasovať a jeden člen je zároveň žiadateľ dotácie (VZN Článok 7 bod 3), komisia 
nie je uznášania schopná. 

Číslo hlasovania: 8.  
Bod rokovania:  Prerozdelenie finančných prostriedkov z rozpočtu mesta Rožňava v roku 2018 pre športové 

kluby, kultúrne, mládežnícke, spoločenské a sociálne organizácie a združenia pri školách
Číslo uznesenia:   komisia neprijala uznesenie
Členovia komisie hlasovali:  

1/ Mgr. 
Árpád 
Laco

2/ Mgr. 
Eduard 
Mihók

3/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

4/ Mgr. 
Dušan 
Pollák

5/ Mgr. 
Miriam 
Banďošov
á

6/ Ing. 
Oskar 
Lörinc

7/ 
Hildegard
a 
Támárová

8/ Mgr. 
Helena 
Novotná

9/ Mgr. 
Tóth 
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Komisia vzdelávania, kultúry, mládeže a športu k tomuto bodu neprijala uznesenie. 

k     bodu č. 8 / Rôzne  
Vytvorenie Redakčnej rady

Mgr. Laco – na zasadnutí MZ poslane Ing. Karol Kováč predložil požiadavku, aby sa Valná 
hromada spojila s členmi komisie školstva z dôvodu vytvorenia Redakčnej rady pre RVTV. 
Mgr.  Novotná  - keďže  nie  sú  uvedené  konkrétne  dôvody  a požiadavky  k vytvoreniu 
Redakčnej rady, resp. jej konkrétne úlohy alebo náplň práce, je potrebné ich najprv písomne 
predložiť – vyšpecifikovať, prípadne osobne odprezentovať.

Plnenie uznesení
Mgr. Árpád Laco – predložil prejednávaný materiál.
Komisia plnenie uznesení berie na vedomie. 



Zapísala: Erika Švedová                           Mgr. Árpád Laco v.r.
tajomníčka komisie          predseda komisie
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